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PROTOKÓŁ 0012.6.5.2022 
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki  

w dniu 21 kwietnia 2022 roku 
 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 15.30-16.15 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 

4. Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego (piłka nożna) 
 

5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 24 marca 2022 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  

 

Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb. Powitał 
przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.3 

Sprawy bieżące: 
 

 projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2022 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt  uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za- 3, przeciw- 0, wstrzymujących się – 1 
 
Ad.4 
 
Funkcjonowanie Szkoły Mistrzostwa Sportowego (piłka nożna) 
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Mirosław Kolb 
 - Proszę o zabranie głosu Pana Grzegorza Łukasika z ZSMS.  
 
Grzegorz Łukasik – ZSMS przedstawił informację dotyczącą funkcjonowania 
Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego. 
 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Szanowni Państwo dodam, że moim największym marzeniem  jest powstanie 
bursy lub internatu dla chłopców, którzy dojeżdżają. Mamy chłopców z Żywca, 
Cieszyna, Czerwionki -Leszczyny, Raciborza. Szkoła się rozrasta. 4 lata temu były 
3 klasy teraz funkcjonuje 13 klas. 2-3 klasy powstaną w przyszłym roku szkolnym.  
 
Iwona Rosińska 
 - Jeśli chodzi o Akademię piłkarską to pieniążki otrzymujecie z certyfikacji? Tak? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Do certyfikacji przystępuje Klub nie szkoła. Pieniądze, które są z certyfikacji 
trafiają do Klubu. Szkoła pośrednio ma to, że w poszczególnych paragrafach jest 
wpisany zakup sprzętu sportowego. Pieniądze z roku na rok są zmniejszane. Nie 
do końca pieniądze  można było tak fajnie  rozliczać  jak było w założeniach. 
Uczniowie będąc w Akademii na pewno w jakimś stopniu z tego sprzętu sportowego 
korzystają. Szkoła w swoim budżecie finansowo wpływu na wydawanie tych 
pieniędzy nie ma.  
 
Anna Hetman 
 - Jest niestety trochę odwrotnie niż powinno być. Akademia powinna w pełni być 
wsparta środkami finansowanymi z certyfikacji. Tego nie ma bo Klub dysponuje 
tymi środkami. Szkoła z kolei nie powinna dokładać do Akademii a tak się też 
dzieje.  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Nie ukrywam, że na pierwszy tydzień maja jestem umówiony z Panem Prezesem, 
Radą Nadzorczą, Zarządem Stowarzyszenia. Będę mocno naciskał na to żeby 
prawnie i finansowo Akademię oddzielić jako dwa oddzielne podmioty. Nie wiem 
czy zarządcy klubu na to się zgodzą bo to dla nich będzie niewygodne. Nie może 
być tak, że młodzież pracuje na pierwszy zespół. Mocne ośrodki młodzieżowe 
funkcjonują w ramach Klubu, ale jako osobny podmiot prawny, finansowy. 
Wówczas jest niezależność, transparentność finansowania. Nie ma niedomówień.  
 
Iwona Rosińska 
 - Jak byście odłączyli się od Klubu to pieniążki z certyfikacji przekazywane byłyby 
tylko na Akademię? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Tak, byłoby osobne konto, kadrowa, księgowa.  
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Anna Hetman 
 - Czy jest Pan w stanie podać kwotę , która ewentualnie wpływa poprzez sprzęt 
czy cokolwiek innego z certyfikacji? 
 
Grzegorz Łukasik 
  - Na 2021 rok była to kwota mogę się pomylić o 1000 zł – 415 tys. zł. Nie 
wszystko wykorzystaliśmy. Jeżeli się nie wykorzysta w poszczególnych 
paragrafach trzeba pieniądze zwrócić i tak też zrobiliśmy. Na ten rok jest ok 230 
tys. zł.  
 
Wojciech Marcol 
 - Chciałem zapytać o wynagrodzenia trenerów bo rozumiem, że trenerzy 
zatrudnieni są w większości w szkole i oprócz tego zatrudnieni są w 
stowarzyszeniu? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - W szkole i w Klubie.  
 
Wojciech Marcol 
  -Taka koncepcja byłaby utrzymana jeżeli udało by się dokonać rozdzielnia? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Wówczas nie byliby zatrudnieni przez Klub tylko przez Akademię. Nauczyciel, 
który pracuje jako trener za pracę w ciągu tygodnia ma płacone ze szkoły.  
 
Anna Hetman 
 - Czy do certyfikacji potrzebny jest w jakiś sposób Klub? Gdyby Akademia stała 
się np. stowarzyszeniem czy Akademia ubiegając się o certyfikację będzie 
potrzebowała jakiegokolwiek wsparcia z Klubu? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Nie. Cały projekt możemy sobie sami wypełnić i wykonać.  
 
Michał Szelong 
 - Kłóci się to wszystko z naszymi wytycznymi sprzed 5 lat jak zaczęliśmy rozmowy 
dotyczące fundamentu na potrzeby licencyjne. Po to szkółka „Mosir” została 
przekazana do Akademii, żeby nie robić fikcji w PZPN, że nasze zespoły są 
przypisane do GKS Jastrzębie. Wprowadziliśmy z tego co pamiętam dwie drużyny, 
które miały być finansowane przez GKS Jastrzębie po to żeby było to 
zweryfikowane.  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Akademia będzie w strukturach Klubu. Chodzi o to, żeby oddzielić podmiotowość 
finansową i strukturalną.  
 
Anna Hetman 
 - Jak może być w strukturach Klubu jak będzie odrębnym podmiotem.  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Tak działają Akademie w 95 % przypadkach.   
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Michał Szelong 
 - Rozumiem, ale mówiliśmy wcześniej, że przekazując grupy ,trenerów i cały 
sprzęt wspomagamy Klub. Teraz okazuje się, że brakuje  środków finansowych na 
różne rzeczy. W listopadzie fundacja JSW przekazała na akademię 200 tys. zł. Boje 
się efektu zwrotnego szczególnie rodziców.  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Proszę mnie źle nie zrozumieć, że w jakiś sposób chce działać na niekorzyść 
Klubu. W 2018 roku nie tak się umawialiśmy i nie tak to miało wyglądać. Akademia 
miała być zarządzana oddzielnie finansowo, oddzielnie w kwestiach decyzyjności. 
Nie chcę robić rewolucji, ale chce zasygnalizować Radzie Nadzorczej Klubu  
i stowarzyszeniu , że w przypadku jakichkolwiek  problemów pierwszego zespołu 
będzie problem z Akademią. Musimy mieć niezależność w funkcjonowaniu. Chodzi 
o bezpieczeństwo Akademii. W takim stanie prawnym jak jest teraz w przypadku 
jakichkolwiek problemów formalno-prawnych zagrożona jest Akademia  
i szkoła. Trzeba wypracować niezależność i dać bezpieczeństwo młodzieży.  
 
Iwona Rosińska 
 - Jak się Klub GKS Jastrzębie na to zapatruje? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Będę rozmawiał z Klubem. 
 
Wojciech Marcol 
 - Czy w obecnym stanie prawnym możecie korzystać z programu „Mój Klub” czy 
wyklucza to Was? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Złożyłyśmy wniosek. Może tak być, że Marszałek odrzuci wniosek z kwestii 
formalnych.   
 
Andrzej Matusiak 
 - Do Ministerstwa Sportu też składaliście wnioski? 
 
Anna Hetman 
 - Jakie programu były z Ministerstwa Sportu?  
 
Andrzej Matusiak 
 - Co roku są.  
 
Anna Hetman 
 - Konkretnie na co? 
 
Andrzej Matusiak 
 - Program „Klub”. Jest 10 tys. zł  - 6 tys. zł może być na trenera i 4 tys. zł na 
zgrupowanie albo zakup sprzętu.  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Nie odpowiem na to pytanie.  
 
Szelong Michał 
 - Czy uczniowie SMS płacą takie samie składki jak pozostali w Akademii? 
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Grzegorz Łukasik 
 - Wszyscy płacą składki w kwocie 100 zł miesięcznie z wyjątkiem drużyny 
najstarszej rocznika 2004.  
 
Anna Hetman 
 - Składka wpływa do Klubu? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Tak.  
 
Iwona Rosińska 
 - Czy ma Pan jakiś pomysł na bursę? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Trochę za późno się zorientowałem bo przy okazji remontu szkoły mogłem tak 
jak Dyrektor Miłoś przeznaczyć 2-4 sale na pokoje. Niestety teraz jest już za późno.  
 
Mirosław Kolb 
 - Ile obecnie wszystkich dzieci trenuje w Akademii? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Ok 380-400 dzieci. 
 
Mirosław Kolb 
 - Ilu mamy trenerów? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Trenerów w całej Akademii mamy 22. W szkole 13.  
 
Wojciech Marcol 
 - Czy wykonywane są testy przy przyjęciu do poszczególnych grup? 
 
Grzegorz Łukasik 
 - Pamiętam jak kiedyś na selekcji miałem 160 chłopców gdzie przechodziło dalej  
25-30 chłopców. Dzisiaj na selekcję zgłasza się 40 chłopców. Każdy zawodnik, 
który się zgłosi mu być wprowadzony do certyfikacji. Nie ma tyle dzieci jak kiedyś. 
Do szkoły robimy selekcję.  
 
Michał Szelong 
 - Jeżeli chodzi o możliwość utworzenia bursy to w zeszłym roku PZPN miał 
specjalną pulę dla Klubów I ligowych na inwestycje, które muszą być przeznaczone 
na bazę infrastrukturalną.  
 
Grzegorz Łukasik 
 - Nie mam wglądu do księgowej i finansów w Klubie. Chciałbym w jakiś sposób to 
sformalizować, żeby wiedzieć jakie mamy wpływy i wydatki.  
 
Mirosław Kolb 
 - Dziękuję za przybycie.  
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Ad.5 

Wolne głosy i wnioski 

Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków. 

Ad.6 

Przyjęcie protokołu z dnia 24 marca 2022 r.  

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

Ad.7 

Zakończenie posiedzenia  

Przewodniczący Komisji Mirosław Kolb podziękował wszystkim za przybycie po 
czym zakończył posiedzenie.  
 
Protokołowała      Przewodniczący Komisji 
Monika Dulewicz      Mirosław Kolb  
 
 
 
 
 
 


